
Indkaldelse og dagsorden til skolebestyrelsen på Kildevældsskolen 27.9. 2018 kl. 17-20 

Vejl. 
tid 

Emne Ansvarlig  Baggrund/ 
forudsætninger/forberedelse/ bilag 

Ønsket resultat 
(Orientering? 
Information? 
Godkendelse? 
Drøftelse?) 

Referat/beslutninger taget 

17:00 1. Formalia 
a. Valg af processtyrer og ordstyrer. 
b. Godkendelse af dagsorden 

  Godkendelse Ad a.: 
Erik blev valgt til ordstyrer og processtyrer 
 
Ad b: 
Dagsordenen blev godkendt. 
 
 

17:05 2. Opfølgning på opgaver fra sidste 
møde 
Skolefonden 
Storkontaktforældremødet 
”På Kildevæld er vi dem der bliver” 
 
 
 

 
 
 
 
 

 Hvordan er der 
arbejdet videre? 
/ 
Orientering 

Skolefonden: 
Nina sendte bilag rundt med de gamle vedtægter og forslag 
til ændringer. Kristine fremlagde fondens virke og hvordan 
fondens konto administreres. Erik blev valgt som ansvarlig for 
kontoen. 
Nina fremlagde arbejdsgruppens ændringsforslag. Anne 
stillede forslag til, at der specifikt blev skrevet ind, at pengene 
skulle gå til kulturelle oplevelser. 
Der var forslag til, at fonden kunne søges ift. elever, der 
deltager i noget, der er skolerelateret f.eks. en udveksling. 
Dette kan ændres ved at slette trængende i §2 bullet 3, 
således at der står [Lærere og ledelse kan i særlige tilfælde på 
vegne af elever …] 
Det blev besluttet at vedtage ændringsforslagene med de 
ovenfor anførte forslag til ordlyden. 
 
Storkontaktforældremøde: 
Arbejdsgruppen finder en ny dato for mødet 
Arbejdsgruppen fordelte opgaverne ifbm. forberedelsen af 
forældremødet. 
Anne finder lokale 
Per og Trine finder ud af indhold på mødet 
Stine, Birgitte, Trine, Kristine,: forberedelse på dagen f.eks. 
borddækning mm. 
Anders og Erik: rydder op 
Mette og Stine: mad 
 



Der var forslag fra arbejdsgruppen ift., at aftenen skal munde 
ud i konkrete handlinger f.eks. gennem arbejdsgrupper. 
Derudover kunne der bookes en oplægsholder som lægger op 
til aftenens tema. 
Arbejdsgruppen melder ud hvad fokus/tema for aftenen skal 
være. Resten af skolebestyrelsen er velkomne til at komme 
med input og forslag til dette til Per og Trine 
Der var forslag til at give en status/opfølgning på tiltagene fra 
sidste års storkontaktforældremøde 
SB vil gerne stå for mødet og være værter.  
Der var forslag til at det er vigtigt, at forældrene kommer til 
at snakke sammen den aften også 
 
Arbejdsgruppen ”På Kildevæld er vi dem der bliver”: 
Yanaba fra ”Brug folkeskolen” er kommet med i gruppen. 
Gruppen er repræsenteret af ledelse, forældre, frit, 
specialestuderende. 
Der er kommet forespørgelse fra 3. årgangs kontaktforældre 
om at komme med forslag til, hvordan vi kan arbejde med 
overgange og mellemtrinnet. 
 
Arbejdsgruppen har besluttet følgende arbejdsgang: 

• Hvilke ressourcer er der på 3- årgang 

• Arbejdsgruppen vil gerne mødes med 
kontaktforældrene på 3. årgang for at drøfte mailen 
og få uddybet sigtet med deres input. 
 

Der var forespørgelse fra kontaktforældrene på 3. årgang til 
ledelsen ift. hvad der allerede er sat i gang og en 
nysgerrighed til, hvad der sker på mellemtrinnet. 
Det blev besluttet at lave et møde, hvor gruppen sammen 
med ledelsen blev nysgerrige på, hvordan vi kan arbejde 
sammen ift. mellemtrinnet 
Der var forslag til at arbejdsgruppen ændrede navnet, da det 
kan være med til at give negative associationer ift. skolens 
fortælling 
 
d. 11. oktober holdes møde med arbejdsgruppen og 
kontaktforældre fra 3. årg. Anne inviterer forældrene 
 
 



17:15 3. Drøftelser og beslutninger 
a. Kvalitetsrapport  
 
 
 
 
 
 
b. Principper 
  
 
 
 
 
 
 
 
 
c) Lektier  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
d) Evaluering af forældremøderne 
 
 
 
 
 
 
 
 
e) Lærerens dag 

 
 

 
Ad. a: Læs gerne kvalitetsrapporten 
fra 2017 (Skolens hjemmeside – fakta 
om skolen) Anne fortæller om 
hvordan der arbejdes med 
kvalitetsrapporten. 
 
 
Ad. b: Som aftalt på sidste møde 
læses principperne igennem og vi 
drøfter, hvilke vi skal tage fat på og 
beslutter, hvem der sidder i hvilke 
arbejdsgrupper. Der læses også 
materialet udleveret på sidste møde 
”Velkommen i skolebestyrelsen” og 
bilag 2. 
 
 
c) Helene og Anne har lavet en 
spørgeskemaundersøgelse blandt 
lærerne. Resultatet fremlægges og 
drøftes.  
 
Punktet sættes på næste SB-møde 
igen, hvor vi dykker ned i forskning 
omkring lektier. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
e) Beslutning  
 

 
Ad. a: 
Fremlæggelse, 
drøftelse og 
beslutning for 
kommende 
kvalitetsrapport 
 
Ad. b: 
Drøftelser og 
beslutning. 
 
 
 
 
 
 
 
c)  
Fremlæggelse, 
drøftelse. 

 
Ad a.:  
Anne fremlagde kort processen for Kvalitetsrapporten og 
fortalte om den proces, der er sat i gang på skolen omkring 
data og analyse af data på de enkelte årgange.  
Der var spørgsmål til enkelte nedslag i rapporten for 2017. 
 
 
Ad. b: 
Skolebestyrelsen har besluttet at starte en proces omkring 
lektier, som skal munde ud i et princip. 
 
Der var forslag til at udvikle på et princip for vikarer. Det har 
der været arbejdet med i sidste skoleår. Dette er ikke mundet 
ud i et princip. 
 
Der var forslag til at arbejde med: 

• Princip for vikardækning -  der er udarbejdet 
retningslinjer for vikardækning. Disse skal bruges 
som udgangspunkt til at udfærdige et princip. 

• Princip for undervisning 

• Princip for lektier 
 
Arbejdsgrupper til principper: 

• princippet omkring vikardækning: Birgitte, Anders og 
Nina 

• Princip for lektier: Anne og Helene 

• Princip for undervisning: Per, Anders, Kristine 
 
Der var ligeledes forslag til, at der kunne arbejdes med en 
mere tydelig struktur ift. principperne jf. inspiration fra 
materialet fra Skole og Forældre 
 
Der var spørgsmål til, om lærerne var bekendt med skolens 
principperne. Der var forslag til at drøfte det i teamene. 
 
Der var forslag til, at skolebestyrelsen laver et oplæg til 10 
udvalgte principper på Kildevældsskolen til ophæng i 
klasserne til næste gang. Jesper vil gøre dette. 
 
Der var forslag til, at ledelsen udsendte skolens principper, 
når de er revideret til alle forældre.  



 
 
 
 
 
f) Hvem deltager i 
indskrivningsaftenen? 
 
 
 
 

 
 
 
 
f) Beslutning 

 
Det blev besluttet, at når de færdigreviderede principper er 
udarbejdet, sendes de til drøftelse i teamene  
 
Ad c.: 
Helene fremlagde resultatet af spørgeskemaundersøgelsen 
fra lærerne. Den talte godt ind i den problematik, som 
elevrådet rejste sidste gang, Dette skal vi have fokus på. 
 
Elevrådet oplever, at eleverne svarer, at der er stor forskel fra 
klasse til klasse ift. lektiebyrden i den trivselsundersøgelse, 
som elevrådet har lavet. 
 
Kristine gav udtryk for, at det var vigtigt at høre eleverne. 
Dette var der opbakning til i skolebestyrelsen. 
Kristine havde ligeledes fundet forskning om lektier, som 
Skolebestyrelsen er interesseret i at læse. Materialet bliver 
scannet og sendt rundt. 
 
Ad d.: 
H-rækken: 
Der var drøftelse og forslag til deltagelse i 
fællesfrikvartererne og struktur omkring dette. Dette var der 
tilslutning til i lærergruppen. 
 
Fællesoplægget: 
Der var forslag fra forældregrupperne til, at dette kunne 
nytænkes eller der kunne være medinddragelse. 
Der var forslag til, at kontaktforældre var med til at 
planlægge ledelsens oplæg. Dette var der tilslutning til. 
De var forslag til, at ledelsen valgte fokuspunkter. Men godt 
at se, at der var en plan for skolen og at dette blev italesat for 
forældrene fælles. 
 
Udskolingsoplægget: 
Der var tilbagemelding ift. at det var ærgeligt, at det blev 
italesat, at der var få fremmødte. Det blev foreslået, at man i 
stedet anerkendte det fremmøde der var, da oplevelsen fra 
forældrene var, at der var flere fremmødte end tidigere år. 
 
Dejligt at ledelsen kom rundt i klasserne.  
 



Ad e: 
Sidste år skrev skolebestyrelsen ud. Trine skriver ud til 
forældrene. 
Stine vil gerne stå for at lavet et banner og dette var der 
tilslutning til. 
 
Ad f: 
Indskrivningsaftenen er torsdag d. 8. november. 
Folderen revideres af ledelsen 
Skolebestyrelsen er tilstede. Trine, Anders, Stine 
Anders tilbød at opdatere den folder, der skal deles ud på 
denne aften. 
Det blev besluttet at Anders, Kristine og Stine lavede dette 
oplæg (Bjørn kan som IT vejleder hjælpe med evt. film) 
 

19:30 4. Nyt fra elevråd 
 

   Der er ønske fra mellemtrinnet ift. at få en trampolin 
Mellemtrinnet vil gerne vide om deres ugentlige timetal 
overholder det det skal eller de har for mange. De oplever at 
mange af de store fag ligger på samme dag. 
Der var forslag til at mellemtrinnet formulerede dette til 
ledelsen. 
 
Torsdag d. 7. marts var der forslag til en udskolingsfest. 
Denne dato skal bringes videre til udskolingslærerne 
 
Lærernes dag: ændring i programmet. 5 piger synger. 3.y 
deler æbler ud 
 
Mathilde havde forlag til en oplægsholder for 8.+9. klasse om 
debatindlæg. Det blev besluttet at dette var en god idé. 
Elevrådspengene kan evt. bruges til dette. 
 
Trivselsundersøgelse: 
Elevrådet havde ikke nået at kigge alle svar igennem 
 
Lektier: Der var forslag til at eleverne fik et spørgeskema 
omkring lektier, ligesom lærerne har fået. Ledelsen laver 
spørgeskemaet til eleverne, så spørgsmålene minder om dem 
lærerne har fået. 
 
 



19:40 6. Nyt fra 
a. Forældre 
b. Personale/MED 
c. Ledelse 
 

  
a) Info om Børn i Bevægelse 

v/Trine 
 
 

c) Aula.  
 

Evt. 
fremadrettet 
proces 

Ad a: 
Der er ikke kommet svar tilbage fra Ann Uhrbrand 
Der var forslag til at lave SSP arrangementer i udskolingen om 
f.eks. alkohol. Der var forslag til at det blev en fast aftale. 
Ledelsen går videre med dette. 
 
Ad b.: 
Personalet havde nævnt, at de var et princip for lektier i 
indskolingen. 
 
Ad c: 
Aula sættes på mødet d. 28. januar 
 

      

19:45 7. Eventuelt 
 

  Evt. 
fremadrettet 
proces 

 

19:55 8. Mødeevaluering 
a. Evaluering 
b. Oplæsning af referat og 
godkendelse af referat 

Referent  Godkendelse  

Evt. 9. Faste punkter 
a. Status byggeri 
b. Status Kulturcenter kildevæld 
c. Status elevtal 
d. Status Brug folkeskolen 
e. Status Fortæl din skole 

  
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 

 

 

Bilag: 

• Årshjul 2018-2019 

• Forretningsorden 

Liste over ordstyrere:  

 
Næste mødes indhold fra årshjulet: 
Torsdag den 27. september 2018, (dagsorden skal sendes ud 20. september 2018) 

• Skolens værdier og grundfortælling. Gennemgang og overvejelser af indsats. 

• Info fra Børn i Bevægelse. Børn i Bevægelse, der hører under DUI – Leg og Virke (som ligger i den røde bygning bag skolen), overtog i 2016 Fritidsforeningen Kildevælds aktiviteter og 
medlemmer. De fortsætter samarbejdet med skolen og arrangerer diverse fritidsaktiviteter til børn på Kildevældsskolen og Østerbro. Hvert halvår beder skolebestyrelsen om en 



opdatering på samarbejdet, som læses op på skolebestyrelsesmødet. Dette gøres ved formanden/næstformanden forud for skolebestyrelsesmødet sender mail til Ann Urbrand på 
urbrand@dui.dk og beder om en status. 

• Kontaktforældre arrangement. Hvis der vælges at lave et arrangement for kontaktforældre i efteråret, kan planlægningen og ansvarlige med fordel fastsættes her. For afholdelse af 

arrangement kan november anbefales. 

• Evaluering af forældremøder i september. Gik skolebestyrelsens fremlæggelse godt? 

• Lærerens Dag. 5. oktober (?) er Lærerens Dag. Skal skolebestyrelsen markere det? Tidligere har vi sendt en besked til alle forældre, hvor de påmindes at sende en sød besked, tage 

et æble med eller lignende til deres respektive lærere i dagens anledning. 

• Budget 

 

 

mailto:urbrand@dui.dk

